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В статье рассматриваются актуальные вопросы судебной деятельности в ходе подготовительной части судеб-
ного заседания в части обеспечения прав и законных интересов подсудимого. С учетом указанного на основании 
правовой позиции Конституционного Суда РФ, судебной практики Верховного Суда РФ и судов общей юрисдикции 
рассматриваются правила проверки явки в судебное заседание подсудимого, его защитника и законного пред-
ставителя, обеспечения участия переводчика, проверки личности подсудимого и своевременности вручения ему 
копий обвинительного заключения и обвинительного акта, заявления и рассмотрения отводов участникам судебного 
разбирательства, а также разъяснения подсудимому его прав и обязанностей.
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The article discusses current issues of judicial activity during the preparatory part of the trial in terms of ensuring 
the rights and legitimate interests of the defendant. Based on the legal position of the Constitutional Court of the Russian 
Federation, judicial practice of the Supreme Court of the Russian Federation and courts of general jurisdiction, the rules of 
verifying the appearance of the defendant, his defense counsel and legal representative, ensuring the participation of the 
translator, verifying the identity of the defendant and the timely delivery of copies of the indictment to him and indictment, 
statement and consideration of challenges to participants in the trial, and clarifi cation to the defendant of his rights and 
obligations.
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